
 

 

15.januar 2024 

 
Referat 

SKOLEBESTYRELSESMØDE  
HILLERØDSHOLMSKOLEN 

mandag d. 15.januar 2024 
Kl. 19.00 – 21.30   

På skolens personalerum 
 

Mødedatoer i dette skoleår: 10/8, 12/9, 11.10, 23.11, 15.1, 27.2, 13.3, 11.4, 6.5 (årsmøde), 18.6 
 
 
Medlemmer af skolebestyrelsen: 
Forældrerepræsentanter: Jon Kristian Lange (JL), , Søren Møller Jensen (SJ), Morten Hemme (MH), 
Mads Thorning Pelle (MT), Anders Gilberg (AG), Anna Dybdal Jansdorf (AJ), Brian Bredal Kristensen 
(BK) 
Suppleanter: Per Svejstrup (PS), Tommy Bilenberg Morøe (TM) 
Medarbejderrepræsentanter: Marianne Juul Jensen (MJ), kasper Bjerregaard (KB) 
Elevrådsrepræsentanter: Victoria 9.H og Lea 9.H 
Ledelsesrepræsentanter: Muriel L. Nielsen (ML), Michael Østergaard (ØO) 
 
Afbud: JL 
 
Dagsorden:         Uddybning af punktet/Referat: 
 
Punkt Tid  

01 

Bemærkninger til sidste mødets 
referat 

 
5.min 

Ingen bemærkninger 
-se punkter næste møde 
 

02 

Elevrådet 
 

10 
min 

Der har været talt om antallet af toiletter for 
udskolingen.  
mht lugtgener er Ejendomme på opgaven. 
 
Ledelsen fortæller at der kommer lejrskole – men 
vi kan endnu ikke sige under hvilken form. 

03 

Tilsyn med princip nr. 14 om HFO 
 

40 
min.  

Skolebestyrerelsen fører tilsyn med princippet.  
 
Peter (HFO-leder) fremlagde de tiltag der pt. Er 
i gang. 
Der er fokus overgangen fra børnehaven og 
samarbejde med børnehaverne. 
Der arbejdes med børneinddragelse. 
Ledelse og personale arbejder med at skabe 
HFO1 på ny – og indføre forskellige traditioner. 



 

 

Der arbejdes også med pægadogdeltagelse i 
skoletiden. 
HFO2 Ødammen. Er ved at skabe sig på ny da 
der er udskiftning i personale. Der er øget 
samarbejde mellem hfo1 og hfo2. 
Der har været øget tilslutning til HFO2. 
 
Der er samarbejde mellem Asylet og Ødammen. 
Man må godt gå på besøg hos hinanden som 
elev. 
 
Det er en udfordring med telefoner og 
smartwatches.  
 
Princippet:  
det drøftes om der skal stå noget specifikt om 
digitale enheder. HFO ønsker at komme med et 
oplæg, hvilket bestyrelsen nikker til. 
 
Bestyrelsen har ført tilsyn og ser ikke behov for 
ændringer. 
 

04 

Tilsyn med princip 7 om 
klassedannelse 
 
 

25 
Min 
 

Skolebestyrerelsen fører tilsyn med princippet.  
 
0.klasserne bliver dannet i samarbejdet med 
tidlig HFO. Der afholdes overleveringsmøder 
med børnehaverne i foråret, og oplysninger fra 
børnehaverne indgår i overvejelserne, når 
klasserne dannes.  
 
I skoleåret 23/24 er der ikke blevet dannet nye 
klasser, hverken på 4. eller 7.årgang.  
 
Det sker af og til, at elever skifter klasser. Dette 
sker altid i samarbejde med forældre og 
lærerne på den relevante årgang.  
 
Skolebestyrelsen orienteres om elevtal på alle 
årgange.  
 
Princippet er tilset, og der foreslåes ingen 
ændringer. 

05 

Årsmødet  
 

30 
Min. 

 
Planlægning af årsmødet. I 2024 skal der 
afholdes valg i skolebestyrelsen. Valgmødet kan 
planlægges samtidig med årsmødet.  
 
11/4-24  bestyrelsesmøde og valgmøde. kl 19-
20.30 evt. online 



 

 

 
 
Planlægning af temaer på februarmødet. Brian 
og Anders går forrest i planlægning af oplæg. 
Tema – evt. ”klassefællesskaber og hvordan kan 
man styrke dem.” 
Årsmøde 6/5 med tema. 
 

06 

Læseindsatser 
 

20 
min. 

Overvejelser om skolens læseindsatser med 
udgansgpunkt i læseresultater.  
 
Skolens karaktergennemsnit for skoleår 22/23 
ligger på niveau med kommunens gennemsnit og 
over 7,8 og over landsgennemsnit på 7,3.  
 
Ift. læsning ser vi at karaktergennemsnittet 
falder over en årrække:  
2018/2019: 6,7 
2019/2020: 6,3 
2020/2021: 8,3 
2021/2022: 5,5 
2022/2023: 5,6 
 
Tendensen stemmer overens med resultater af 
senest PISA-undersøgelse, hvor der observeres 
en generel tendens til at eleverne får sværere 
ved at tilegne sig gode læsefærdigheder.  
 
Læseindsatser på Hillerødsholmskolen: 
 

 Sprogtest i 0.kl.  

 Læsevejledning 

 supplerende dansk 

 DSA 

 Dysleksiindsatser 

 Forældremøde om begynderlæsning 

 Bibliotekstime i indskolingen 

 Fokus på faglig læsning i alle fag 

 Samlet danskfagteam 

 Andre 
 
Skolen ser et behov for at arbejde mere med 
bl.a.: 

 Sproglig udvikling og ordforråd 

 Læsetræning  

 Ro og fordybbelse 
 



 

 

 
Udfordring med læsetræning hjemme.  
 
Bestyrelsen: 
Plads til fordybelse i klasserne. 
Hvordan arbejder skolen med nyeste forskning. 
Vigtigheden i den røde tråd på langs af skolen 
Det vigtige i at  involvere forældre i arbejdet. 
Et fokusområde for betyrelsen – og løbende 
dialog med skolen. 
 

07 

Pavillon på Gadevang skole 
10 
min. 

Orientering om pavillonløsning på Gadevang 
skole og igangværende proces.  
 
Pavillonen bliver placeret hvor den ellers 
foreslåede tilbygning ville blive opført.  
 
Hvis der kommer en permanent tilbygning, vil 
det formentligt være nødvendigt at flytte en 
klasse til afdelingen på Hillerødsholmsallé i 
byggeperioden.  
 
Pavillonen forventes at blive opsat før 
sommerferien, så den står klar til skolestarten i 
august.  
 
 

08 

Meddelelser 
 
Formanden: 
 
Ledelsen: 

 

 
5 
Min. 

 
Formanden:  
fin skoleudviklingssamtale, positiv dialog.  
Ledelsen: 
Direktionen var glade for 
skoleudviklingssamtalen. Og vores dagorden 
bliver givet videre i systemet. 
Elevrådet klarede sig rigtigt godt. 
 

08 

Evt. 
 

 
 

 
5 
Min. 
 

  
 
 
 
 
 
 
 

 

Pkt. kommende møde:  
- ”Sparrekatalog” blandt andet debat om reduktion af antal dage der afholdes 
lejrskole. 



 

 

 
- Princip om badning 

 
Opsummering af hvilke handlinger, der skal sættes i værk som opfølgning på 
mødet: 

 


